
GLASILO SZDL OBČINE KAMNIK 

K A M N I Š K I O B Č A N 
10. OKTOBER 1978 CENA 3 DIN 

Delegat za X. kongres ZSJ 

Spremenjena vloga 
sindikata 

I 

»V zadnjem obdobju sindikat 
uspešno spreminja svojo družbe
nopolitično vlogo, kar ne doka
zujejo zgolj razprave o doku
mentih za oba bližnja kongresa v 
osnovnih organizacijah, temveč 
predvsem nekateri praktični pri
meri v združenem delu,« je po
vedal Alojz Korat, vodja projek
ta II v Kemični industriji Kamnik 
in delegat za 8. zvezni kongres 
sindikatov, ki bo novembra v 
Beogradu. Hkrati je v razgovoru 
poudaril, da bo potrebno vložiti 
še veliko naporov sindikalnih or
ganizacij za uresničitev začrtanih 
nalog in za dejansko uresničeva
nje zakona o združenem delu v 
vsakdanjem življenju. 

- Kaj je bil glavni namen do
sedanjih razprav o osnutkih do
kumentov za sindikalna kon
gresa? 

»Bistvenih pripomb na doku
mente ni bilo, kajti glavni namen 
razprav je bil prikaz dela in nalog 
sindikata v združenem delu, kra
jevnih in interesnih skupnostih 
ter aktivnostih na teh področjih. 
Po drugi strani pa so bile razpra
ve nekakšna analiza preteklega 

Alojz Korat 

dela in smernice za bodoče 
delo.« 

- Problem letovanja naših de
lavcev še tudi ne rešujemo v že-
Ijeni meri. Kaj lahko poveste o 
tem? 

»Kapaci te te za sezonsko leto
vanje naših delavcev so premaj
hne. Delovne organizacije, pred
vsem pa sindikati posvečajo še 

vedno premalo pozornosti temu 
problemu. Zaenkrat nimamo niti 
20 odstotne zmogljivosti za leto
vanja. Tudi predlog o dogovarja
nju za organizacijo počitniške 
skupnosti, ki bi lahko celo v širši 
regiji reševala ta problem, ni 
uspel. Precejšnjo oviro pri reše
vanju problematike organizira
nega letovanja pa med drugim 
predstavlja tudi neosveščenost 
delavcev-polproletariatov, ki čas, 
namenjen za počitek, raje izkori
stijo za opravila na podeželju.« 

- Kako pa je z d ružbeno pre
hrano pri nas? 

»Družbena prehrana je bila te
ma številnih razprav. Imenovan 
je bil tudi iniciativni odbor za 
gradnjo, ki naj bi dosegel spora
zum med delovnimi organizacija
mi za sofinanciranje skupnega 
objekta. 

Brez dvoma je v Kamniku 
obrat d ružbene prehrane nujen. 
Tej ugotovitvi je dal vso podporo 
tudi občinski sindikalni svet, žal 
pa je zaenkrat ostalo le pri raz
pravah. Morda bo ta problem re
šen z načr tovano gradnjo trgov-
sko-poslovnega centra .« 

M . Jančar 

Cenjeni bralci 
Da bi naš časopis prinašal v 

vas" dom bolj sveže novice, 
smo se odločili za štiri
najstdnevnik, ki bo izhajal 
vsak drugi ponedeljek. 

Kamniški občan pa kljub 
pogostejšemu izhajanju ne 
bo imel bistveno večjega ob
sega, saj bo v vsaki številki 
nekaj strani namenjenih de
legatski prilogi »Obvestila«. 
V tej prilogi boste lahko 
spremljali najpomembnejša 
dogajanja v občini, ki jih bo
do naši delegati pretresali, 
oblikovali in dokončno spre
jemali na sejah skupščin. Ker 
bomo vsi občani na ta način 
že vnaprej seznanjeni z na
jrazličnejšo problematiko na 

vseh področjih družbenega 
življenja v občini, bomo imeli 
tudi večji vpliv na oblikova
nje stališč ter dokončne odlo
čitve naših delegatov pri 
sprejemanju in potrjevanju 
dokumentov družbenega po
mena. Torej, naj pravočasno 
in konkretno informiranje 
končno postane gonilna sila 
za uspešen razvoj naše samo
upravne socialistične družbe. 

Hkrati želimo, da se nam 
še prizadevneje kot doslej, 
oglašate s prispevki o po
membnih dogajanjih iz vseh 
področij naše občine. Tudi v 
manjših krajevnih skupno
stih, delovnih organizacijah, 
samoupravnih interesnih 

skupnostih, društvih in svetih 
se dostikrat dogajajo po
membne stvari, ki pa, žal. 
premalokrat prodrejo med 
nas. Zato brez sramu in stra
hu v svoji sredi poprosite naj
boljšega pisca, da se s krajšim 
prispevkom o pomembnej
šem dogodku vsaj od časa do 
časa oglasi našemu uredniš
tvu. Prispevki naj ne bodo 
dolgovezni, temveč kratki, 
konkretni in zanimivi zapisi. 
Kadar je mogoče, naj bodo 
dokumentirani tudi s primer
no fotografijo. 

Pričakujemo vaše razume
vanje in sodelovanje, za kar 
se vam toplo zahvaljujemo! 

uredništvo 

• Priprave na 750-letnico Kamnika 

Občanom Kamnika 

S srečnim materinstvom in 
z zavestjo odgovornosti star
šev in družbe poskrbimo za 
ugodne pogoje ob rojstvu ter 
za nemoten razvoj vsakega 
otroka! 

Za rast in zdravje otrok, za 
njihovo srečo smo odgovorni 
vsi: starši, občani in vsa druž
ba. Zato moramo v družini in 
družbenem okolju ustvariti 
take pogoje, da bo vsako roj
stvo vesel dogodek za vse, in 
da bo vsak otrok že od roj
stva užival potrebno skrb 
družine in celotne družbe. 
Otroke moramo vzgajati za 
samostojno življenje, jih tele
sno krepiti in jim omogočiti , 
da se bodo tudi ob otroških 
igrah pripravljali za nadalje
vanje dela današnjih genera
cij in za gradnjo boljšega ju
trišnjega dne. 

Ob letošnjem tednu otroka 
znova poudarjamo, da se 
osnova zdrave družbe zače
nja že pri otroku. Z ustrezno 
vzgojo jim moramo razložiti 
pravilen pogled na medseboj
ne odnose v svetu odraslih ter 

tednu 
otroka 

j ih uvajati v humano in odgo
vorno zvezo med spoloma. 
Vzporedno z odgovornostjo 
staršev za pravilen razvoj 
otrok, moramo razvijati in 
vzpodbujati odgovornost 
družbe , da bo na vseh ravneh 
svojega delovanja v širšem 
d ružbenem prostoru ustvar
jala ugodne pogoje za enako
vreden in celovit razvoj vseh 
otrok. V krajevnih skupno
stih, torej v bazi, je potrebno 
načr tno graditi in vzdrževati 
take prostore za otroke, kjer 
bo lahko vsak otrok deležen 
igre, prvih delovnih izkušenj , 
poči tka in kulturnega razve
drila. 

Naši otroci morajo spozna
ti in občuti t i , da je merilo 
d ružbenega ugleda vsakega 
posameznika njegovo delo in 
trud za d r u ž b e n o in osebno 

blaginjo. Otroke moramo 
seznanjati z vzgojnimi vzori 
naše družbe in jih tudi druž
beno vzgajati. Le tako bodo 
dobili občutek medsebojne 
povezanosti ob reševanju 
skupnih potreb, ki se kažejo v 
enotnih akcijah delovnih lju
di v organizacijah združenega 
dela in krajevnih skupnostih. 

Zato pozivamo vse d ružbe
ne dejavnike in posameznike, 
da s pomočjo družbenega do
govarjanja in samoupravnega 
sporazumevanja na vseh rav
neh d ružbenega upravljanja 
- izkoristijo vse možnost i , da 
bi postavili potrebe otrok na 
prvo mesto v vseh ustanovah. 

Samo s skupnimi napori 
bomo lahko skladno povezo
vali in združevali pravice sle
hernega otroka do srečnega 
otroštva. Pravilna in ustrezna 
skrb za otroke je pomembno 
merilo samoupravne zrelosti 
našega delovnega človeka in 
celotne d ružbe! 

Občinska zveza prijateljev 
mladine Kamnik 

• Gospodarjenje v prvem polletju 

Mar res brez besed 

let 
O d b o r za praznovanje 750-

-tnice Kamnika je na septembr 
s k i seji ocenil dosedanje priprave 
na visoki jubilej našega mesta in 
s Prejel okvirni program akcij in 
Prireditev v jubilejnem letu. O d 
bor meni, da je v okviru tega 
P r "grama potrebno posebno 
s l " b posvetiti obnovi in zaščiti 
kulturnozgodovinskih spomeni-
k o v in ureditvi starega dela me-
s t a - *a kar se morajo zavzeti vsi 
°°carii Kamnika. Med te naloge 
s o d i zlasti prenovitev ostrešij, 
Pročelij (fasad), portalov, izložb 
, , d - na starejših stanovanjskih in 

poslovnih zgradbah v mestnem 
jedru, ureditev dvorišč, vrtov in 
zelenic. 

Odbor ugotavlja, da so se ob
čani dobro odzvali vabilu k ob
novi svojih hiš in se poslužili ugo
dnih posojil, ki sta j ih v ta namen 
zagotovili Samoupravna stano
vanjska skupnost in Ljubljanska 
banka - enota Kamnik. Zato jc 
odbor predlagal Samoupravni 
stanovanjski skupnosti, naj v ok
viru možnosti zagotovi dodatna 
sredstva za posojila občanom, ki 
bi želeli obnoviti svoje hiše v sta
rem delu mesta. 

Vabimo občane, lastnike 
zgradb, da se v čim večjem števi
lu vključijo v to akcijo za (»lepša
nje našega mesta ob njegovem 
visokem jubileju. Pa tudi sicer 
naj vsak stori vse, kar je v njego
vih močeh, da bo v mestu še več 
cvetja in zelenja, da bodo naše 
ulice bolj čiste, skratka, da bo 
starodavni Kamnik pričakal svoj 
praznik v čim lepši podobi! 

Franc Svetelj, 
predsednik odbora za 

praznovanje 750-letnice 
Kamnika 

Polletno poslovanje v kamni
škem gospodarstvu ni zadovolji
vo. Toda, ali se lahko zadovolji
mo s tem, da molče sprejmemo 
takšno ugotovitev in ne rečemo 
ničesar več? 

Na zadnjih sejah zborov ob
činske skupščine so delegati med 
drugim »razpravljali« tudi o ana
lizi gospodarjenja za prvo pollet
je letošnjega leta. Natančne je , 
morali bi razpravljati. Žal pa jc 
vse ostalo le na papirju, v poroči
lu, ki ga je za skupščino pripravil 
izvršni svet. Le delegati d ružbe
nopoli t ičnega zbora so kritično 
ocenili nič kaj ugodno gospodar
sko podobo kamniške občine. 
Pričakovati je bilo, sploh pa na 
zboru združenega dela, da se bo 
o tem vprašanju razvila primerna 
razprava. O tako pomembnih 
vprašanjih bi pravzaprav morali 
spregovoriti že pred sejo občin
ske skupščine na sejah delegacij. 

na katerih bi morali aktivno so
delovati tudi ostali subjektivi v 
združenem delu. 

Slabosti so, to je očitno. Pa 
vendar delegati niso bili »oboro
ženi« s stališči, mnenji, še pose
bej pa s skupnimi ugotovitvami 
ostalih subjektov v združenem 
delu. o vzrokih stanja, o ukrepih 
in možnost ih za spremembo ta
kega zastoja. 

Izvršni svet občinske skupščine 
je sicer temeljito proučil sedanje 
stanje v kamniškem gospodar
stvu. Ugotovitve, stališča in pr i
poročila, ki j ih je še dopolnil 
družbenopoli t ični zbor, pa naj bi 
vplivale na izboljšanje stanja. 
Natanko pa vemo, da je še zdaleč 
premalo le to, da sprejemamo 
sklepe na zborih občinske skup
ščine, jih posredujemo združene
mu delu. združeno d e l o . . . 

Tisti , ki bi na skupščini morali 
kaj povedati, niso rekli ničesar. 

pa naj so to ugotovitve, kritike 
ali predlogi za spremembe. 
Končno sprejemamo informaci
jo, da smo slabo gospodarili, in 
nič več. Upajmo, da, bodo vsaj 
ugotovitve o nezadostni razprav-
Ijalski razpoloženost i imela več 
vpliva na samo delo, na izboljša
nje stanja v gospodarstvu, na za
jemanje sape k večjim naporom 
in uspehom tako v gospodarstvu 
kot tudi družbenih dejavnostih. 

Pa še to. Kar precej besed in 
časa samo porabili, ko smo raz
pravljali o problemih kamniške 
nesnage, o tem, kdo in kje bo 
imel kakšno domačo žival ipd. 
Prav gotovo je tudi to potrebno. 
Kaže, da smo navajeni porabiti 
veliko besed le tam, kjer smo 
neposredno prizadeti. Tudi druž
beni interes ne smemo prezreti. 
T a je prav gotovo bolj pomem
ben. Delegatstvo je v tem prime
ru zares odpovedalo. 

T. Malinurič 



KAMNIŠKI OBČAN / 16. oktobra 191 

Ob 30-letnici Svilanita 

Napori so se 
obrestovali 

Letos je minilo 30 let, odkar je 
Ljudski odbor mestne občine 
Kamnik ustanovil industrijsko 
podjetje SVILANIT v Kamniku. 
Osnova podjetju je bila svilarska 
tkalnica s 15 statvami in 50 zapo
slenimi delavci, ki je bila takrat 
nacionalizirana. Leta 1952 sta se 
SVILANITU pridružila še dva 
obrata, in sicer J U G O P A M U K v 
Zapricah ter O T E K S v Šmarci. S 
tem je bila podana zasnova seda
njega podjetja in proizvodnega 
programa. Svilarski obrat v Me
kinjah je tkal svilene žakarske 
tkanine, obrat v Šmarci pa bom
bažne tkanine. V zapriškem 
obratu pa je bila organizirana 
konfekcija. Ob združitvi naštetih 
treh obratov je 99 delavcev pro
izvedlo 34.000 m 2 svilene in 
61.000 m 2 bombažne tkanine 
letno. 

Razumljivo, da podedovani 
strojni park ni bil najprimernejš i , 
saj se je frotir tkal na ročnih sta
tvah, ki bi j ih že takrat z veseljem 
sprejel vsak tehnični muzej. N a 
kup novih tkalskih strojev je bil v 
tem obdobju dejansko nemogoč , 
in kolektiv je v želji po razširjtvi 
svoje dejavnosti nabavil stare 
statve in j ih deloma preuredil tu
di v tkalske stroje za tkanje fro
tirja. Ena od takih statev stoji 
danes v tovarniškem parku kot 
spomin na takratno iznajdljivost. 

Obstoječi obrati niso dajali 
možnosti prostorske širitve po
djetja, zato se je kolektiv odločil, 
da na Perovem postavi barvarno 
za prejo in tkanine, in da v priho
dnosti strne vse obrate na istem 
mestu. Ž e leta 1966 je tam zrasla 
barvarna s kotlarno, skladišči in 
tudi uprava se je preselila tja. V 
tem času pa so nesoglasja v vod
stvu, predvsem pa težave finanč
ne narave, pripeljala podjetje na 
rob propada, tako da je podjetje 
dobilo prisilno upravo. Tako sta
nje se je po enem letu popravilo 
in od leta 1962 lahko govorimo o 
pravem vzponu delovne organi
zacije S V I L A N I T . 

Delovni kolektiv se je takrat 
odločil za strogo specializacijo 
proizvodnje. O d tedaj proizvaja 
S V I L A N I T tkanine iz umetnih 
svilenih vlaken, ki j ih predeluje v 
lastni konfekciji v kravate in dru
ge modne proizvode. Bombažna 
tkalnica proizvaja izključno tka
nine iz frotirja, iz katerih se izde
lujejo brisače in kopalni plašči. 
Druga važna odločitev je bila, da 
se razkropljeni obrati v Zapr i 

cah, Mekinjah in Šmarci preseli
jo na Perovo. Obrata iz Smarce 
in iz Zapric sta se preselila že leta 
1963, ko je bila zgrajena nova 
tkalnica frotirja, svilarski obrat 
pa se je nastanil na Perovem leta 
1966. Tretje, kar je vplivalo na 
razvoj S V I L A N I T A , pa je bila 
težnja, da se v proizvodno vpelje 
čim modernejša tehnologija. 
Uvajanje nove tehnologije se je 
začelo že leta 1963, seveda pa še 
vedno ni zakl jučeno, kajti stroji 
zastarevajo hitreje kot nekoč in 
nove tehnološke rešitve v proiz
vodnji se porajajo vsak dan zno
va, zato j ih je potrebno pozorno 
spremljati. 

V novih, modemih zgradbah, 
so danes montirane brezčolnične 
statve z elektronsko ureditvijo, 
preja se barva v modernizirani 
barvarni, kotlarna ima najsodob
nejše parne kotle, v šivalnici br i
sač, konfekciji kravat in konfek
ciji kopalnih plaščev je moderni
zirana, urejene so klimatske na
prave, posodobljen je notranji 
transport, ročno dviganje težkih 
predmetov je odpravljeno, me
hanična delavnica je organizira
na tako, da služi vsem potrebam 
popravil in vzdrževanja zahtev
nih strojev. 

Ker so S V I L A N I T O V I proiz
vodi odvisni od mode, skrbi za 
modno kreativnost in sodobne 
vzorce posebna razvojno-vzorč-
na služba, služba marketinga pa 
proučuje modnost plasmana pro
izvodov, hkrati pa zbira podatke 
o odzivu S V I L A N I T O V I H krea
cij pri potrošniku. 

S V I L A N I T pa se ni uveljavil 
le na domačem tržišču, tudi na 
tujih trgih ima svoje ime. Prvi 
izvoz S V I L A N I T A sega v leto 
1961, ko je bilo izvoženo za 
18.000 dolarjev blaga. V jubilej
nem letu pa znaša izvoz preko 
2,000.200 dolarjev. - Danes 
izvaža S V I L A N I T svoje izdelke 
v skandinavske države, Zahodno 
Nemčijo, Francijo, Avstri jo, Švi
co, Angl i jo , S V I L A N I T O V I iz
delki pa se pojavljajo tudi v 
Vzhodni Nemčiji , Sovjetski zve
zi , U S A , Kanadi in nekaterih 
arabskih državah. Posebno me
sto zavzema v zunanji trgovinski 
menjavi sodelovanje z zahodno-
nemško proizvodno organizacijo 
» E G E R I A « , ki slovi po svojih 
kvalitetnih izdelkih iz frotirja v 
vsem modnem svetu. S to firmo 
S V I L A N I T nima le proizvodno-
prodajnih odnosov, ampak sode-

Občinske plakete 
in priznanja 

Na slavnosti seji ob letoš
njem občinskem prazniku 
obeh sosednjih občin so med 
drugim podelili tudi plakete 
in priznanja najprizadevnej-
šim organizacijam in obča
nom. 

Zlato plaketo kot najvišje 
priznanje občine Kamnik je 
prejela občinska konferenca 
S Z D L za uspešno d r u ž b e n o 
polit ično aktivnost, ki se je v 
pripravah in izvedbi volitev 
še posebej odrazila in Anton 
Šturm, nekdanji član Vojno 
revolucionarnega komiteja za 
kamniško okrožje , organiza
torju delavskega gibanja in 
vstaje na Kamniškem za velik 
doprinos k zmagi naše revo
lucije in ob njegovi 7()-let-
nici. 

Srebrne plakete občine so 
prejeli: Krajevni odbor Z Z B 
N O V Kamniška Bistrica. G a 
silsko druš tvo Šmar tno , A l 
fonz. Boltar, Anton Medved 
in Slavko Šteblaj , vsi za dol
goletno in prizadevno delo na 
svojem področju ter za druž

benopol i t ično delo v krajevni 
skupnosti ali občini. 

Bronaste plakete občine za 
večletno aktivno delovanje 
pa so podelili: Gimnazi j i R u 
dolfa Maistra, Krajevni orga
nizaciji Rdečega križa Črna , 
Strelski družini »Dominik 
Mlakar« Titan Kamnik, Iva
nu Urhu iz Stola, Jožetu G l u -
šiču, upokojencu, Mar i Petje 
iz Svilanita, Mar i j i Rot, upo
kojenki, Francu Humarju iz 
Komunalnega podjetja, A n 
tonu Jegliču iz Stola, Jožetu 
Bručanu, upokojencu in Ja
nezu Kovtercu, kmetu. 

Podelili so tudi javna priz
nanja občine krajevni skup
nosti Šmarca, literarnemu 
krožku in njegovemu glasilu 
»Cvetoča vejica« iz osnovne 
šole Toma Brejca, Juriju 
Romšaku , upokojencu K o z o 
roga, V i n k u Petku iz podjetja 
Zarjan, Adolfu Žagar ju , 
upokojencu, Karlu Pircu iz 
Rudnika kaolina Črna in Ja
nezu Markoviču iz T O Z D 
Trival . 

luje tudi na polju tehnologije in 
kreiranja. 

Danes proizvede S V I L A N I T 
preko 4 milijone m 2 blaga iz fro
tirja, iz katerega izdela skoraj 6 
in pol milijonov brisač, več kot 
600.000 kosov galanterijskih iz
delkov in 140.000 kopalnih pla
ščev. Svilarski obrat proizvede 
letno skoraj 85.000 m- tkanine, 
iz katere se izdela skoraj 900.000 
kravat, rut in šalov. 

Z gospodarsko rastjo podjetja 
se je razvijala tudi samoupravna-
organiziranost delovne organiza
cije. Prvi delavski svet je bil izvo
ljen leta 1950 in v teku časa so se 
samoupravni organi prilagajali 
trenutnim potrebam. Danes' te
melji samoupravna organizira
nost delovne organizacije S V I 
L A N I T na načelih nove ustave in 
Zakona o združenem delu. De
lovna organizacija združuje te
meljni organizaciji združenega 
dela F R O T I R in S V I L A ter de
lovno skupnost skupnih služb. 
Samoupravne odločitve se spre
jemajo na zborih delovnih ljudi, 
z referendumom, na delavskem 
svetu delovne organizacije in de
lavskih svetih tozdov. Razvoj in 
poglabljanje samoupravne orga
niziranosti seveda še ni zaključe
no. V polnem teku je uvajanje 
nagrajevanja po delu, urejanje 
dohodkovnih odnosov s trgovino 
pa zahteva še mnogo truda in 
naporov. 

Pojavljajo se tudi vprašanja, 
kakšni so načrti S V I L A N I T A za 
prihodnost. 

T O Z D S V I L A bo še letos pri
čel z gradnjo novih proizvodnih 
prostorov, v katerih bo mogoče 
postaviti taka tehnološka postro-
jenja, ki bodo garantirala večjo 
produktivnost, ekonomičnost in 
rentabilnost. 

Tudi T O Z D F R O T I R bo v 
prihodnosti še intenzivneje stre
mel za tehnološko modernizaci
jo, zato gradi danes novo ople-
menitilnico metražnega blaga, ki 
bo najsodobneje opremljena, 
istočasno pa dopolnjuje svoj pro
izvodni strojni park. 

V kratkem bodo postavljeni 
tudi temelji za novo upravno po
slopje s prepotrebnimi prostori 
za d ružbeno prehrano, kajti da
našnji prostori so za skoraj 800 
članski kolektiv pretesni. 

Nova tkalnica frotirja 

Podoba delovne organizacije 
S V I L A N I T pa ne bi bila popol
na, če ne bi omenili obstoječih 
počitniških kapacitet, t.j. koče na 
Ve l ik i planini, počitniškega do
ma na Rabu, počitniških hišic v 
Novem gradu in camping-priko-
lic, ki so trenutno postavljene v 
Umagu in Malem Lošinju. Tudi 
špor tno udejstvovanje se je v ob
dobju 30-ih let močno razmahni
lo. Delavci Svilanita sodelujejo v 
najrazličnejših športnih panogah 
na raznih tekmovanjih v občini in 
izven nje, predvsem pa so stalni 
udeleženci raznih tekstilijad in 
številni pokali in diplome pričajo 
o lepih športnih rezultatih. 

V okviru delovnega kolektiva 
delujejo uspešno številne druž
bene organizacije kot so sindikat, 
mladinska organizacija, civilna 
zaščita. Druš tvo tekstilnih inže
nirjev in tehnikov ter prostovolj
na gasilska četa, v kateri deluje 
posebna ženska enota. 

Pri opisu dejavnosti S V I L A 
N I T A ne smemo pozabiti na tr
govino na drobno, ki je formira
na v sami delovni organizaciji. Po 
svojem prometu spada ta lastna 
trgovina med največje odjemalce 
S V I L A N I T O V I H proizvodov, 
čeprav prodaja v glavnem le iz
delke z napakami. 

30 letnico obstoja delovne or
ganizacije povezuje S V I L A N I T s 
praznikom podjetja. Ta praznik 
je tradicionalen in se praznuje že 
od leta 1962, in sicer na dan, ko 
je S V I L A N I T dosegel prvo mi l i 
jardo starih dinarjev letnega pro
meta. O b jubileju pa znaša skup
ni prihodek delovne organizacije 
tridesetkrat več. Z a praznik po
djetja dobijo priznanja delavci, 

ki so v podjetju vztrajali po 10 in 
20 let, letos pa bodo prejeli priz
nanja tudi delavci. 

Minulo je 30 let uspešnega de
la in razvoja delovne organizaci
je S V I L A N I T . Delovni uspehi, 
doseženi s skupnimi napori vseh 
delavcev, so očitni in pred delov
nim kolektivom so nove naloge, 
ki so začr tane v razvojnem pro
gramu, in ki bodo odločilno pri
spevale k razcvetu delovne orga
nizacije in dvigu osebnega stan-

darda članov delovnega kole 
tiva. 

Poglabljanje samoupravne o 
ganiziranosti, uvajanje sodobi 
tehnologije in sistematična sk! 

za strokovne kadre, ki je bila tu 
doslej v ospredju, so porok 
visoko produktivnost, ekonomi 
nost in rentabilnost. Lahko, up 
mo, da bo S V I L A N I T tudi v pi 
hodnosti uspešno posloval in pi 
speval k razvoju ožje in šif 
d ružbene skupnosti. 

Idejnopolitično 
izobraževanje v ZK 

Komite občinske konference 
Z K , je v dogovoru z Delavsko 
univerzo Kamnik organiziral se
minar za evidentirane, ki vstopa
jo v članstvo Z K . Predavanj se je 
udeležilo 22 slušateljev iz 
O O Z K . Seminar je trajal šest 
dni, udeležba pa je bila 96%. 
Slušatelji so z zanimanjem 
spremljali predavanja iz petih 
področi j : 

- temeljna spoznanja marksi
zma - teoret ična podlaga druž
bene vloge in delovanja Zveze 
komunistov Jugoslavije, 

- program Z K Jugoslavije, 
- statut Z K Jugoslavije in Z K 

Slovenije, 
- moralni lik komunista, bor

ca za nove družbene odnose, 
- odnos socialističnih subjek

tivnih sil do drugačnih in tuj 
idejnih tokov, posebej do relj 
je, cerkve in klerikalizma. 

O b koncu seminarja so slu* 
telji pisali teste, s katerimi 1 

preverja pridobljeno znanje. T1 

sti so bili izpolnjeni uspešno, ^ 
dokazuje prizadevnost in uspel 
no delo predavateljev, kot tu* 
samih udeležencev. 

Sekretar O K Z K Kamnik t' 
variš Daniel A R T I Č E K , je slu& 
telje ob koncu seminarja sezna' 
z njihovo vlogo, ki jo bodo im< 
v O O Z K , kot tudi v samem s 
moupravnem in delegatskem 
stemu. Z a lenobo, idejnopoliti 
no nepismenost in pasivnost 
prostora v zvezi komunistov. 

Janko Blagi 

Koroški gostje v Kamniku 

Srečanje internirancev 
Na proslavi v P O D L J U B E -

1.1! junija letos, smo se bivši 
interniranci dogovorili, da se bo
mo jeseni srečali v Kamniku. 

Komisija za internirance pri 
občinskem odboru Z Z B N O V 
Kamnik je pretehtala vse m o ž n o 
sti in pripravila dostojen sprejem 
s kulturnim programom 9. sep
tembra 1978. Vabi lu so se tova
riši iz Koroške radostno odzvali, 
kakor da so že dolgo čakali ta 
dan. »Čudno težko sem čakala«, 
mi je rekla tovarišica izpod 
O B 1 R J A , trdna Slovenka, ki ne 
zna nemške govorice. Preživela 
je R A V V E N S B R U C K in vse nje
gove grozote. Zaradi napada na-
ščuvanih psov v času nosečnosti 
je rodila hčerko s težkimi posle
dicami. Tudi ta je preživela in 
prišla na naše srečanje s sinom. 
»Ne bomo še izumrli«, mi je v 
smehu dejala. 

S kulturnim programom, ki je 
navdušil, smo počastili 100-letni-
co Župančičevega rojstva in 200-
letnico prvega vzpona na T R I 
G L A V . »Ko je oktet bratov 
P I R N A T zapel O J , T R I G L A V , 
M O J D O M , me je stisnilo pri 
srcu«, je rekla tovarišica Mari ja . 
Ne veste, kako vam je lepo, mi 

pa zaostajamo in vedno bolj ob
čut imo, kako nas stiskajo. 

Govor dr. Mare B E Š T E R je 
vlil novega poguma. »Z veseljem 
sem se odzvala našemu skupne
mu srečanju. Razlog za to je pre
prosto v tem, ker je za nas v 
matični deželi srečanje s Koro 
ško v taki ali drugačni obliki ve
dno doživetje. Koroška je v naši 
zavesti zibelka slovenstva. Spo
minjam se, kako me je prevzel 
prvi obisk pri Gospe Sveti in 
Knežjem prestolu, v Zi l jski dol i 
ni in Podjuni. Človek naravnost 
fizično začuti ta prautrip sloven
ske zemlje. K o smo kot po
membni zavezniki v antihitler-
jevski koaliciji izbojevali zmago 
nad nacizmom, smo v državni 
pogodbi z Avstrijo poskrbeli tudi 
za položaj manjšine, za kar smo 
imeli vso osnovo, ker ste prav vi , 
Slovenci na Koroškem, tudi sami 
bojevali skupaj z nami to veliko 
vojno. Avstri ja danes izigrava ta 
jasna določila in izigrava tudi ti
ste, ki so dali svoje zdravje in 
svojo mladost ali celo svoja živ
ljenja za to, da je Avstri ja na 
koncu vojne imela drugačen po
ložaj kot pa premagana Nemčija. 
To , kar se danes dogaja z naro

dnostno manjšino na Koroškem, 
je anahronizem v našem času. 
Naša doba je doba manjšin. N a 
rodnostne manjšine so tisti ele
ment, ki bogati neko .deže lo , so 
tista priložnost, ki nudi demokra
tičnim družbam, da pokažejo 
svoje prave kvalitete. Zato ni 
slučaj, da je prav v zadnjih deset
letjih izbila na dan manjšinska 
problematika v vrsti evropskih 
dežel . 

Čeprav danes pri vas razmere 
niso rožnate , vseeno verjamem, 
da si boste z demokra t ičnimi sila
mi Avstrije priborili pravice, ki 
vam pripadajo. In še mesto Jugo
slavije v sodobnem svetu. Jugo-
slavijaigra pomembno, celo izre
dno vlogo v sodobnem svetu, in 
to zaradi resnično naprednih sta
lišč, ki jih zastopajo jugoslovan
ski voditelji. T I T O , K A R D E L J 
in ostali so že zdavnaj spoznali, 
da bloki vodijo v konfrontacijo 
in v svet vojne. Temu nasproti so 
postavili politiko neuvrščenosti 
in sporazumevanja. 

Smo dežela z najbolj odprto 
mejo v Evropi (Italija). Mil i joni 
prihajajo k nam, mi potujemo po 
vsem svetu. Tak naj bi bil bodoči 
svet: svet svobodnega pretakanja 

materialnih in kulturnih dobri' 
ljudi in idej. Manjšine imajo p' : 

vieo na svojo nacionalno in W 
turno identiteto. T o pa je seve' 
možno zagotavljati med drugi; 
tudi s komuniciranjem z mati1 

tlim na rodom.« 
To je le nekaj misli iz obširrf 

ga govora dr. Mare BEŠTEl* 
Čas nas je preganjal. Odpelj 8 

smo se še v tovarno E T A , kj< 
nam je ob prijetni postrežbi t( 

varišica R A K O V A razložila ti' 
stanek in razvoj tovarne E T A . 

Tovarišica R A K O V A je na1 

povabila k razgovoru koroške i' 
ternirance. »Kaj naj r e čemo ,« ' 
je oglasil tov. Sienčnik. »Kal* 
nam je, vsi dobro veste. Poudal 
pa bi tole. S tem, ko tako lcf 
napredujete in celo prekašate 
marsičem druge dežele , nam pc 

magate živeti, saj krepite zave1 

o sposobnosti mat ičnega narod' 
na katerega smo ponosni in o 
katerega pr ičakujemo nadaljfl 
pomoči.« Nehote se mi je utrni' 
misel, ali ne bi bila naložba v'-
smer bolj upravičena kot sic< 
prijetne, toda drage karavane" 
pobratimstva v drugih dežela' 
saj je solidarnostna pomoč sl ( 

venski manjšini na Koroške' 
naša dolžnost . Marica Br«l 



e cene 
komunalnih storitev 

Papirji 
zaradi 

Na zahtevek Komunalnega podjetja je izvršni svet odobril, da se 
povečajo cene nekaterih individualnih komunalnih storitev, in 
sicer: 

- vode od 3.00 na 3.20 dinarjev za kubični meter 
- kanalščine od 1.20 na 1.40 dinarjev za kubični meter 

- odvoza smeti iz gospodinjstev od 20,00 na 22,00 dinarjev 
- odvoza smeti iz poslovnih prostorov od 0.20 na 0,25 dinarjev od 

kvadratnega metra poslovne površine 
- odvoza smeti iz manipulativnih prostorov od 0.05 na 0.10 

dinarjev od kvadratnega metra. 
Cene pokopal iških storitev so se povečale za 17.7. pristojbine za 
sejem in trg pa za 25 odstotkov. 

Ravno tako je odobreno »Hidrometalu« iz Mengša, ki oskrbuje 
z vodo 15 kamniških vasi z 947 hišami, da poviša dosedanjo ceno 
v ode (1,86 dinarjev za kubični meter) na 3,20 dinarjev. 

Glede na celotno predvideno realizacijo vseh individualnih ko
munalnih storitev so se cene v povprečju povečale za 8 odstotkov, 
kar ne presega dogovorjenih okvirov o izvajanju politike cen v letu 
1978. Po zakonu o spremembah in dopolnitvah zakona o komu
nalnih dejavnostih posebnega družbenega pomena se stroški indi
vidualnih komunalnih storitev pokrivajo iz cen teh storitev. 

V zahtevku je Komunalno podjetje navedlo, da s sedanjimi 
cenami ne pokriva s t roškov svojih dejavnosti in je pri nekaterih v 
prvem polletju poslovalo z izgubo. 

Končno imena 
novih ulic 

V Kamniku . Duplici in Komendi so končno dobili imerfa novih 
cest. ulic in poti. ki so nastale ob hitri izgradnji objektov v teh 
krajevnih skupnostih. 

Izvršni svet je na 12. seji sprejel Odredbo o določitvi novih cest. 
ulic in poti. za katero sta predlog pripravila oddelek za Geodetsko 
upravo in Oddelek za občo upravo in d ružbene službe ob sodelo 
vanju s krajevnimi skupnostmi in občinsko kulturno skupnostjo. 

V krajevni skupnosti Kamnik bo nova Steletova cesta,-Prečna, 
Livarska in Z ikova ulica. Muzejska in Tkalska pot ter Pot na 
Jeranovo, Malograjski prehod. O b Bistrici in Mekinjski drevored 

Na Duplici bodo imeli Domžalsko in Ljubljansko cesto ter 
Groharjevo, Jelovškovo, Jamovo. Jakopičevo in Dobajevo ulico 

Komenčani bodo dobili Glavarjevo in Zajčevo cesto. Urhovo, 
Zadružno , Čebul jevo. Krekovo, Sadarjevo in Jezerškovo ulico ter 
Kranjsko in Remicovo pot. T . M . 

Ljudska obramba 
Nabava sredstev za osebno in kolektivno za
ščito pred radiološkimi, biološkimi in kemičnimi 
vojnimi napadalnimi sredstvi 

V naslednjem sestavku želimo delovne ljudi in občane občine 
Kamnik seznaniti z nekaterimi zakonskimi določbami v zvezi z 
nabavo sredstev za R B K zaščito pred vojnimi akcijami. 

Zvezni izvršni svet je na podlagi četr tega odstavka 163. člena 
Zakona o ljudski obrambi (Uradni list S F R J . št. 22/74) izdal 
»Odlok o minimumu obveznih sredstev za osebno in kolektivno 
radiološko, biološko in kemično zaščito pred vojnimi akcijami«, ki 
je bil objavljen v Uradnem listu S F R J , št. 51/75. 

Sedma točka omenjenega odloka obvezuje občine , da morajo na 
podlagi ocene ogroženost i posameznega območja zaradi vojnih 
akcij, določiti do katerega roka morajo občani nabaviti določena 
sredstva za osebno radiološko, biološko in kemično zaščito ter 
roke in prednosti opremljanja s temi sredstvi organizacij združe
nega dela in drugih organizacij, skupnosti, državnih organov in 
organizacij, ki upravljajo s stanovanjskimi hišami. 

Na podlagi zgoraj navedenega določila je Skupščina občine 
Kamnik na seji družbenopol i t ičnega zbora dne 7. februarja 1977 
in skupni seji zbora združenega dela in zbora krajevnih skupnosti 
dne 9. februarja 1977 sprejela »Odlok o določitvi roka, do kate
rega morajo delovni ljudje in občani , organizacije združenega 
dela. druge organizacije in državni organi nabaviti sredstva za 
osebno in kolektivno zaščito pred radiološkimi, biološkimi in 
kemičnimi vojnimi napadalnimi sredstvi«. Odlok je bil objavljen v 
Uradnem listu S R S . št. 5/77. 

Prvi člen odloka odreja, da morajo delovni ljudje in občani 
nabaviti osebna zaščitna sredstva za zaščito pred radiološkimi, 
biološkimi in kemičnimi vojnimi napadalnimi sredstvi do 31. 12. 
•985. leta, medtem ko morajo organizacije združenega dela, druge 
organizacije in državni organi nabaviti kolektivna zaščitna sredstva 
d » 31. 12. 1980. leta. 

Sredstva za radiološko, biološko in kemično zaščito morajo biti 
v skladu z določili odloka Zveznega izvršnega sveta o minimumu 
o r>veznih sredstev in kolektivno radiološko, biološko in kemično 
zaščito pred vojnimi akcijami pripravljena v obliki kompletov. T i 
kompleti vsebujejo za delovne ljudi in občane naslednje: 

Zaščitna maska (civilna maska M C - 1 . o t roška maska D M - 1 ali 
Priročna maska), prvi zavoj, zaščitni plašč ter komplet za osebno 
dezinfekcijo in dekontaminacijo. ki vsebuje: 100 gramov mila. 25 
gramov sode bikarbone. 100 mililitrov čistega alkohola. 50 gramov 
v a<e. I zavitek papirnih robcev, 20 gramov praška za dekontami 
nacijo. 50 gramov pralnega sredstva in 1 sireto atropina. 

Občani naročijo komplete sredstev za radiološko, biološko in 
kemično zaščito prek štabov za civilno zaščito v krajevnih skupno 
s«<h. Ko štabi zberejo naročila, jih lahko nabavijo pri Trgovskem 
Podjetju »Vatrosprem« Ljubljana, Lepodvorska 2. Trenutno 
*naša cena kompleta 590 dinarjev. 

, N a d z o r nad izvajanjem določil odloka bodo opravljali štabi za 
c i v ' i l no zaščito krajevnih skupnosti v sodelovanju in po navodilih 
°bcinskega š taba za civilno zaščito. Tone POLJANŠKK 

načelnik oddelka za ljudsko obrambo 

formalnosti? 
Prihodnje leto ho za naš kraj 

izredno pomembno. Na prazno
vanje 750-letnice Kamnika, tega 
prikupnega in tudi turistično za
nimivega srednjeveškega meste
ca, se že letos pridno priprav
ljamo. 

Poleg priprav na številne po
membne prireditve želimo s či
ščenjem okolja in obnavljanjem 
starih hiš doseči tudi svežino sta
rega mesta. Pri slednjem pa žal 
pozabljamo na varnost občanov, 
ki bi morala biti ob vedno večjem 
prometnem vrvežu in ne redkih 
prometnih nesrečah naša prva in 
nenehna skrb. 

V mislih imam predvsem 
neodgovorno ravnanje izvajalcev 
del pri obnavljanju hiš, njihov 
malomaren odnos do predpisov, 
v katerih je poudarjeno pravilno 
zavarovanje delovišča s promet
nimi znaki ter obvezna zaščita 
fasadnega odra z juto. Za posta
vitev del prometnih oznak in za
ščito pešcev pred nevarnostjo na 
gradbišču v Japljevi ulici, smo 
porabili precej truda (dvakrat 
kritika v Ljubljanskem dnevni-

Tudi tej 
Maleš) 

nesreči je botrovala neprevidnost voznika. (Foto: J. 

Previdnost 
je mati modrosti 
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t a k o v o z n i k o v , k o t o t r o k , č e h o č e m o , d a s e b o d o vs i 
u d e l e ž e n c i v c e s t n e m p r o m e t u , p r e d v s e m p a o t r o c i , t u d i 
n a c e s t i p o č u t i l i v a r n e . 

N e g r e s a m o z a p r i m e r j a v o š t e v i l k , a m p a k v p rv i v rs t i i n 
p r e d v s e m z a č u v a n j e č l o v e š k i h ž i v l j e n j in z d r a v j a . 

N e p o z a b l j a j m o n a d r u g e , č e ž e p o z a b l j a m o n a s e ! 

in če dodamo še nepravilnosti, ki 
sem jih omenila, lahko predvide
vamo rezultate. 

Kje ste odgovorni? Mar samo 
izdajate tiste »formalne« papirje, 
potem vas pa nič ne skrbi, če 
tako tudi ravnamo? Morda hodi
te mimo z zaprtimi očmi? Pazite, 
da vas kaj ne povozi! 

M. Jančar m a j 

V spomin 
Pretreseni smo prejeli žalostno 

vest, da je 3. septembra zahrbtna 
bolezen iztrgala iz naše srede 
Angelco Rihar iz Komende. 

Kdo ni poznal vedno prijazne 
in nasmejane Angelce? Bi la je 
prizadevna kulturna delavka, lju
bila je domovino in slovenske 
narodne običaje. Vodi la je naro-

Obvestilo borcem 
M e s t n a o r g a n i z a c i j a z v e z e z d r u ž e n j b o r c e v N O V v 

K a m n i k u o b v e š č a s v o j e č l a n e - b o r c e z d v o j n i m 
š t e t j e m let , d a b o d o v Z d r a v s t v e n e m d o m u v K a 
m n i k u - o r d i n a c i j a z a b o r c e pr i d r . M . K r a l j u -
s i s t e m a t s k i z d r a v s t v e n i p r e g l e d i b o r c e v . 

D i s p a n z e r p o s l u j e v p o n e d e l j e k i n p e t e k o d 7. -
10. u r e , v t o r e k i n s r e d o p a o d 1 3 . - 1 6 . u r e , p r v e n 
s t v e n o z a č l a n e Z B , o s t a l i d e l o v n i čas te o r d i n a c i j e 
p a je n a m e n j e n o s t a r e l i m o b č a n o m . 

N a m e n p r e g l e d o v je u g o t o v i t i z d r a v s t v e n o s t a n j e 
p o s a m e z n e g a b o r c a i n t u d i z d r a v l j e n j a , č e b o p o 
t r e b n o . 

V s a k b o r e c , ki p r i d e v p o š t e v z a t a s i s t e m a t s k i 
p r e g l e d , b o p re je l p o s e b n o p i s m e n o o b v e s t i l o o 
d n e v u p r e g l e d a . 

V a b l j e n i na j s e u d e l e ž i p r e g l e d a n a d o l o č e n d a n , 
k e r b o d n e v n o p r e g l e d a n i h le p o 5 b o r c e v . 

Kdo je 
uporabnik -
kdo 
izvajalec? 

V junijski številki Kamniškega 
občana je izšel članek Sonje H . o 
delovanju glasbene šole Kamnik 
v preteklih 25 letih. Iz njega smo 
lahko razbrali, s kakšnimi teža
vami se ubadajo glasbeni peda
gogi na tej ustanovi. Primanjkuje 
j im ustreznih prostorov za vaje, 
vpis kandidatov je enostranski, 
saj se večina mladih nadarjenih 
učencev želi učiti klavir, uči tel j 
skega kadra pa je tudi premalo. 

Najbolj boleča točka so javni 
nastopi, katere odgovorni na šoli 
vedno organizirajo z bojaznijo, 
da bodo nastopali pred prazno 
dvorano. S priokusom zagrenje-
nosti in resignacije so odgovorni 
pedagogi opozorili na vrsto zuna
njih dejavnikov, ki otežujejo ali 
pa celo onemogoča jo javno na
stopanje mladih glasbenikov, pri 
tem pa niso upoštevali tudi last
nih napak. Vzrok i za nezadosten 
obisk so prav gotovo v slabem 
obveščanju občanov in nepove
zanosti z zunanjimi kulturnimi 
dejavniki, s tem pa prihaja do 
neusklajenostf^osameznih ku l 
turnih prireditev in akcij. Z a pr i 
mer naj omenim samo istočasni 
nastop gojencev glasbene šole in 
proslavo dneva O F v organizaciji 
S Z D L Kamnik. O b tako zastav
ljenem urniku je bil učinek na
stopa brez dvoma jasen. 

Z a slabo udeležbo na nastopih 
krivi vodstvo po njihovem mne
nju glasbene šole tudi Kulturno 
skupnost Kamnik , ki j ih po nji
hovem mnenju obravnava kot 
uporabnike in ne kot izvajalce. 
Z a pojasnilo naj najprej razloži
mo, da je glasbena šola predvsem 
izobraževalna ustanova in ne 
kulturni zavod, a jo Kulturna 
skupnost kljub temu obravnava 
kot izvajalca, saj j i nudi za nasto
pe dvorano nad kavarno brez
plačno. Upamo pa trditi, da je 
njen odnos, na primer do godbe 
D P D Solidarnost uporabniški , 
saj j im zaračunava prostor za va
je na glasbeni šoli in amortizacijo 
inš t rumentov. 

O b koncu bi radi še zapisali, da 
je obkladanje priznanih sloven
skih glasbenih poustvarjalcev z 
izrazi kot je »smetana« brez 
kančka spoštovanja do visoko 
kakovostnega muziciranja neu
mestno, predvsem pa brez takta. 

Medsebojnega sodelovanja si 
verjetno vsi žel imo, pobude pa 
morajo prihajati iz obeh strani in 
to usklajene. 

Kulturna skupnost 

Prijazno so 
nas odslovili 

Poroke 

dne noše na proslave obletnic 
športnih in vseh vrst kulturnih 
prireditev. Vel ika planina. K a 
mnik, Komenda, Bled, Bohinj, 
Škofja Loka . Gor i ška Brda so le 
nekateri od krajev, kjer smo pri
reditve popestrili pod njenim 
vodstvom v narodnih nošah. T u 
di »Dom ostarelih občanov« v 
Kamniku in v Kranju smo obi
skali na njeno pobudo. 

Angelce ni več med nami, 
ostali nam bodo le spomini nanjo 
in njeno nesebično tovarištvo ter 
delo za kulturo, za kar smo j i iz 
srca hvaležni. Ohranil i jo bomo v 
najlepšem spominu. 

Ivanka Lesjak 
v imenu prijateljev 

Virient Janko, kovinostrugar 
iz Šmarce in Sarec Dragica, pro
dajalka iz Šmarce ; Grošelj Flori-
jan, mizar iz Podgorja in Želez-
nik Jožefa, delavka iz Šmarce : 
Pilic Ivo, delavec iz Kamnika in 
Resnik Helena, prodajalka iz 
Kamnika; Klemene Janez, voz
nik viličarja iz Tučne in Tome 
Marija, delavka iz Gozda ; Kavčič 
Ciril, delovodja strojne montaže 
iz Maribora in Kolar Marija, de
lavka iz Zduše ; Žavbi Rado, 
monter stolov i / . Laseno in Boršt-
nar Zdenka, dijakinja iz Pšajno-
vice: Galin Mirko, viličarist iz 
Kališa in Starovasnik Cvetka, de
lavka iz Podstudenca, Zavrnšnik 
Emilijan, oddelkovodja iz Most 
in Serša Zdenka, ust. iz Kamnir 
ka: Cajhen Franc, šofer iz Dcpa-
le vasi in Vodlan Marjeta, tkalka 

iz Vranje peči; Boroša Jožef, 
strojni tehnik, stan. Celje na re
bri 10 in Grkman Marija, vzgoji
teljica, stan. Suhadole 7; Lomov-
šekFranjo , delavec bivajoč Buče P0P'<e le sok ,n kav.co, nas je 
31 in Hančič Ana, prodajalka b i - » P r a z n o « zavrnila 

V nedeljo, 3. septembra, smo 
okrog 19.30 prišle v hotel M a l o 
grajski dvor. Po približno polur
nem čakanju nam je natakarica 
prinesla jedilni list. K o smo ji 
vljudno izrazile željo, da bi rade 

vajoča Mal i hrib 2. 

Smrti 
Jemec Heda, uslužbenka stara 

46 let iz Kamnika; Skok Franc, 
oseb. upokojenec star 83 let iz 
Kamnika : Golob Anton, upok. 
star 70 let iz Nevelj; Gradišek 
Frančiška, gospodinja stara 83 
let iz Kregarjevega; llumar Ja
nez, os. upokojenec, star 85 let iz 
Godiča ; Kožuh Ivan, delavec star 
19 let iz Hrastja; Špruk Anton, 
kmet star 81 let iz Most 23; Ž e -
leznik Terezija, prevžitkarica b i 
vajoča v Špitališču 1, stara 83 let: 
Učakar Jožef, upokojenec, biva
joč v Špitaliču 28, star 70 let. 

: »Tu s t reže-
mo samo hrano. Če hočete samo 
piti , pojdite na vrt!« 

O b tako pozni uri v jesenskem 
času je bilo na vrtu seveda pre
hladno, zato smo se soku in kavi 
odpovedale ter zapustile lokal . 

Kamnik ima pa res turistične 
perspektive! 

Jelka, Mojca in Jelči 
iz Blejskega kota 

Kot pooblaščeni servisant za 
montažo, popravilo in vzdrževa
nje oljnih gorilcev C T C spreje
mam vsa naročila na naslov; 
Verstovšek Franc, Domžale , 
Ljube Šercerja 4/VI. 
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Pred X. kongresom ZSMS 

Se več pobud mladih 
Za nami je široka javna raz

prava o osnutkih dokumentov za 
X. kongres ZSMS. Strnili smo 
pripombe, izoblikovane v osnov
nih organizacijah in na Občinski 
konferenci ZSMS, ter s program
sko sejo konference zaključili 
priprave na mladinski kongres. 

Na konferenci, 3. oktobra, 
udeležila sta se je tudi Franc Sve-
telj, predsednik SO Kamnik in 
Ivan Roje, član IS S O Kamnik, 
smo izvolili delegate za X . kon
gres Z S M S in Z S M J ter predsta
vili teme, s katerimi bomo na 
kongresu sodelovali mladi iz ka
mniške občine. 

Čeprav teme ne zajemajo ce
lotne problematike s področja 
našega delovanja, pa njihov 
izbor in predstavitev kaže, da so 
se delegati skrbno pripravili za 
razpravo na kongresu in da bodo 
na njem sodelovali tudi aktivno, 
ne pa samo kot opazovalci. K r i 
tično smo ocenili dosedanje delo 
v pripravah na kongres. Z zado
voljstvom smo ugotovili, da smo 
bili v razpravi Kamničani med 
najaktivnejšimi v republiki. Še 
bolj pa bi bili zadovoljni, če bi 
več pobud izviralo iz osnovnih 
organizacij Z S M S , kjer bi večjo 
pozornost morali posvetiti mla
dim delegatom, ki se vsakodnev
no srečajo z d ružbenim odloča
njem ter srednješolskemu cen
tru, o katerem učenci, dijaki, 
mladi delavci premalo govorijo, 
premalo je pobud iz osnovnih 
sredin delovanja mladih. 

V drugem delu konference 
smo se dotaknili poročila orga
nov O K Z S M S in ocene dela 
M D B dr. Emi l Orožen na M D A 

»Šamac-Sara jevo« . Kl jub vsem 
uspehom, ki jih je brigada dose
gla (letos smo šele drugič sodelo
vali kot samostojna brigada), pa 
so prisotne še vedno nekatere 
pomanjkljivosti, ki jih bo potreb
no v prihodnjem letu odpraviti. 
Mednje sodijo priprave M D B na 
lokalnih M D A , izbor vodstva 
brigade in poostritev discipline 
na sami akciji. 

Delegati in gostje, ki so sode
lovali v razpravi, so s svojimi pri
spevki pripomogli k še uspešnej 
šemu delu konference, saj smo 
po dveh »tihih« sejah zopet sliša
li besedo delegatov - diskusije 
predstavnikov osnovnih organiz-
caij Z S M S . Mladim ni vseeno. 

kaj je zapisano v gradivu za sejo 
in kdo nas bo zastopal na našem 
kongresu. 

Kamniški delegati bodo na 
mladinskem kongresu sodelovali 
z naslednjimi temami 

O delovanju mladinske orga
nizacije v samoupravnem sociali
stičnem sistemu na primeru kra
jevne skupnosti Duplica bo kon
gresu poročal Zdravko S U H A -
D O L C . 

O mladih iz združenega dela, 
sodelovanju mladinske organiza
cije z ostalimi družbenopol i t ični
mi organizacijami, izobraževanju 
ob delu, iz dela in za delo ter o 
dopolnilnem izobraževanju bo 
spregovoril Jože POŽEK. 

O mladih invalidih, izobraže
vanju invalidov, možnostih zapo
slovanja, interesnih dejavnostih 
in delovanju mladinske organiza
cije v Z U I M bo diskutiral Iztok 
K U R E T . 

O klubu š tudentov, vključeva
nju š tudentov v družbenopol i t ič

no dogajanje, v delegatski si
stem, oblikah dela kluba bo raz
pravljal Iztok P O V Š E . 

O mladinskem prostovolj
nem delu - primerjava republi
ške in zvezne delovne akcije, izo
braževanju (predvsem idejnopo-
litičnem) in interesnem delova
nju bo delegatom spregovoril 
Ivan SPRUK. 

O mladinskih klubih, o obliki 
organiziranega preživljanja pro
stega časa mladih v krajevni 
skupnosti, možnostih za delo v 
mladinskem klubu, programu 
dela in mentorstvu bo kongres 
seznanil Stane Z O B A V N I K . 

Stane Zarnik 

Iztok Povše Ivan Spruk Stane Zobavnik 

• Brigadirji na progi Šamac - Sarajevo 

Obisk iz Kamnika 
Šestinsedemdeset kamniških 

delavcev in dijakov je letošnji ju
lij preživelo na zvezni mladinski 
delovni akciji Šamac-Sarajevo. 
Pomagali so graditi drugi tir med 
Dobojem in Zenico. Sredi julija 
so brigado dr. Emila Orožena v 
naselju Žepče obiskali predse
dnik občinske skupščine, pred
stavniki občinskih družbenopoli
tičnih organizacij in pokrovitelja 
brigade tovarne Titan. 

Žepče je majhno mestece, pr i
bližno 40 km oddaljeno od zna
nega železarskega središča Z e n i 
ca, ob železniški progi proti D o -
boju. V novem brigadirskem na
selju so nas prisrčno sprejeli z 
brigadirskim Z - D - R - A - V - O in 
himno delovne akcije. V imenu 
vseh občanov smo brigadirjem 
izročili tople pozdrave in v spo
min na akcijo knjigo d N O B s 
posvetilom in značko Kamnika . 

Razkazali so nam zelo lepo ure
jeno naselje, za katerega čistočo 
in izgled skrbijo sami. »Kamni 
ško dvorišče« sta krasila lika ska
la s kamniškim grbom in planin
ski štor s planinsko markacijo ter 
seveda obvezni stenski časopis z 
novicami in humorjem v besedi 
in s l iki . 

Prejeli smo tudi prvo številko 
B R I G A D I R J A , v katerem so 
mladi Kamničani predstavili sebe 
in svoje mesto. V njem so našle 
svoje mesto tudi šale na račun 
brigadnega življenja. Naj eno 
izmed njih zapišemo (ne vemo, 
kaj so dejali kuharji, ko so jo 
prebrali): Dva brigadirja gresta 
po kosilu iz jedilnice. Prvi druge
mu: »Ti, pojdiva nekam na ko
silo!« 

Povedali so nam, da so porcije 
dovolj obilne, vendar bi bila hra

na lahko malo bolj pestra. Tudi 
najboljšega »pasulja« se človek 
naveliča. 

Zvečer so kamniški brigadirji 
na velikem dvorišču naselja pr i
pravili pisan kulturni program, s 
katerim so ostalim brigadirjem v 
naselju v besedi in pesmi pred
stavili Kamnik in Slovenijo. V e 
sela brigadirs'ka pesem je odme
vala še pozno v noč. 

V soboto zjutraj se je tudi naša 
delegacija oblekla v brigadirske 
majice s kamniškim grbom in T i 
tanovim kovinarjem na hrbtu ter 
odšla na progo, pomagat našim 
brigadirjem. M e d tem ko so bri
gadirji malicali, smo prejeli za 
krampe in lopate ter poskušali 
zasipati jaške z elektr ičnim ka
blom, ki pelje ob železniški pro
gi. Seveda je marsikomu od nas 
odleglo, ko se je ulila ploha in 
smo morali pod streho. 

K o smo kasneje zvedeli, da je 
ta dan brigada dr. Milana O r o ž n a 
presegla svojo delovno normo za 
sto odstotkov, si nismo bili po
vsem na jasnem, ali je bila to tudi 
naša zasluga, ali zasluga priza
devnega traserja brigade Iva ali 
zavzetih mladih brigadirjev, ki so 
sklenili , da ta dan ne gredo do
mov, dokler ne bodo toliko pre
segli norme, da bodo postali 
udarniki. Da drži to zadnje, so 
Kamničani dokazali tudi 27. ju l i 
ja, torej na dan našega obč inske
ga praznika, ko so svojo delovno 
obveznost presegli za več kot 280 
odstotkov. S to delovno zmago 
so dosegli najboljši rezultat med 
vsemi brigadami vseh štirih 
izmen v naselju Žepče in najlep
še počastili praznik občine K a 
mnik. 

Tekst in foto: F. Svetelj 

Študentje 
na Velikih 
Blokah 

K p r e d m e t u T e m e l j i s p l o š n e l j u d s k e o b r a m b e 
S F R J , ki g a p o s l u š a j o vs i š t u d e n t j e p r v i h l e t n i k o v n a 
v s e h f a k u l t e t a h , v i š j i h in v i s o k i h š o l a h te r a k a d e m i 
j a h , s p a d a j o t u d i s e d e m n a j s t d n e v n e v o j a š k e va je . 
T e va j e s o v m l a d i n s k i h u č n i h c e n t r i h . K a m n i š k i 
b r u c i s m o b i l i v m l a d i n s k e m u č n e m c e n t r u n a V e l i 
k ih B l o k a h . D n e v i s o b i l i d o l g i , o b k o n c u p a s m o 
u g o t o v i l i , d a je k a r h i t r o m i n i l o . V t eh s e d e m n a j s t i h 
d n e h s m o s e p o d v o d s t v o m r e d n e g a v o j a š k e g a k o 
m a n d n e g a k a d r a u č i l i r a z n i h v o j a š k i h s p r e t n o s t i in 
v e š č i n . V s t a j a l i s m o zgoda j - . T a k t i č n e t e r e n s k e va je 
s o t ra ja le v s e d o p o l d n e . P o k o s i l u s m o i m e l i d v e ur i 
p r o s t o , p o p o l d n e p a s m o s e u d e l e ž e v a l i p o l i t i č n i h 
p r e d a v a n j . O p r a v i l i s m o t u d i n e k a j n o č n i h va j . N i 
b i l o r a v n o p r e n a p o r n o , a je k l j u b t e m u m a r s i k d o 
i z g u b i l k a k š e n k i l o g r a m t e l e s n e t eže . H r a n a je b i l a 
v o j a š k a . T o r e j p a s u l j , d ž u v e č p a še ka j . S e d e m n a j s t 
d n i s e je k a r d a l o z d r ž a t i . 

Č e p r a v n a s je t u d i m a r s i k a j m o t i l o , s m o s e d a j že 
p o z a b i l i . M n o g i š t u d e n t j e p a s p r a š u j e j o , z a k a j s e n e 
b i t e h s e d e m n a j s t d n i š t e l o v č a s r e d n e g a s l u ž e n j a 
v o j a š k e g a r o k a . S a j s e d e m n a j s t d n i v e l i k o , a v s a k 
d a n p r e d o d h o d o m iz J N A ti v e l i k o p o m e n i . 

Jernej Kadunc 

Mladi zgodovinarji 
vabijo 

Č l a n i z g o d o v i n s k i h k r o ž k o v n a o s n o v n i h š o l a h v 
K a m n i k u s m o s e o d l o č i l i , d a b o m o t u d i m i p r a z n o 
va l i 7 5 0 - l e t n i c o K a m n i k a . 

16. m a r c a 1979 b o m o o r g a n i z i r a l i t e k m o v a n j e 
m l a d i h z g o d o v i n a r j e v . P o k a z a l i b o m o , ka j s m o s e 
n a u č i l i o p r e t e k l o s t i in s e d a n j o s t i K a m n i k a . D a bi 
b i l o p r a z n o v a n j e z a n a s č i m b o l j u s p e š n o , in d a bi 
č i m v e č u č e n c e v p o d r o b n o s p o z n a l o z g o d o v i n o K a 
m n i k a , v a b i m o v s e u č e n c e 7. in 8. r a z r e d o v k s o d e 
l o v a n j u . U č e n c i , p o i š č i t e m e n t o r j a z g o d o v i n s k e g a 
k r o ž k a n a svo j i š o l i , k i v a s b o r a d s e z n a n i l z n a š i m 
d e l o m , m i , m l a d i z g o d o v i n a r j i , p a v a s b o m o z v e s e 
l j em s p r e j e l i v s v o j e v r s t e . 

No. tovarišica. ali bo dvesto? sprašuje brigadni traser Ivo nadzorno 
predstavnico investitorja. Još ne izadže. je bil odgovor, čeprav ne 
preveč odločen... 

Naši brigadirji na trasi pri zasipavanju jaška. Na videz nič težkega, toda žuljev ni manjkalo. Prišla je 
pomoč iz Kamnika, dobrodošla, čeprav le simbolična... Del kamniške delegacije po delovni akciji, ki jo je predčasno zaključil de/ 



Marija in Anton Potočnik 

Frančiška in Karel Pire 

DVE 
ZLATI 

V slabem mesecu dni 
sta v kamniški občini 
praznovala svoj zlati jubi
lej kar dva zakonska para. 

Marija in Anton Potoč
nik iz Stotnika sta že v 
začetku avgusta po 50. le
tih skupnega življenja po
novno zamenjala zlata pr
stana. Kljub trdemu delu 
na kmetiji, poleg katerega 
je Potočnikov ata oprav
ljal še živinorezarski po
klic, sta še danes na videz 
mladostna in čila, njuno 
življenje pa razveseljujejo 
predvsem štirje otroci, de
vet vnukov in trije prav-
nuki. 

Oseminšestdesetletna 
Frančiška in Štiriinsedem-
desetletni Karel Pire iz 
Studenca pa sta sklenila 
zlato poroko 2. septem
bra. Težaško delo na 
kmetiji, rojstvo dvanajstih 
otrok in skrb zanje, pa tu
di težki časi okupacije, ko 
so Nemci izropali Pirčevo 
domačijo, vse to je vpliva
lo na zdravje Pirčeve ma
me, ki pri svoji, ne zelo 
visoki starosti, skoraj ne 
zmore več stopnic. Karel 
pa je bil celo življenje ve
lik ljubitčlj konj, zato se 
kljub slabemu zdravju še 
danes ne more ločiti od 
svojih dveh postavnih 
ljubljencev. 

M. J. 

Jubilej 
Šlandrove brigade 

V Ljubnem ob Savinji so se 
9. septembra zbrali borci 
nekdanje V I . Slovenske na
rodnoosvobodilne udarne 
brigade Slavka Šlandra, da bi 
počastili spomin na usta
novitev brigade, ki je začela 
svoje junaško zgodovino 6. 
avgusta 1943 na Sipku. 

Tovariš Mitja Ribičič-Cirrl, 
predsednik republiške konfe
rence SZDL in prvi politični 
komisar te brigade, je v slav

nostnem govoru poudaril, da 
je tudi Šlandrova brigada da
la velik prispevek k temu, da 
je leta 1943 nastala nova slo
venska ljudska vojska, ki je 
lahko enakopravno korakala 
ob boku drugih enot in je že 
bila pomemben del JLA. 

Slovesnosti, ki so potekale 
v okviru občinskega praznika 
naše sosednje občine Mozir
je, so se udeležili tudi številni 
nekdanji borci Šlandrove bri
gade iz naše občine. V kultur

nem programu pa je sodelo
val tudi pevski zbor iz Tuhi
nja, ki ga vodi Viktor Mihel-
čič. 

Udeleženci slavja v Ljub
nem so si lahko ogledali tudi 
zanimivo razstavo o borbeni 
poti brigade, ki ima domicil 
oz. domovinsko pravico tudi 
v naši občini. Zato bi bilo 
prav, če bi si tO razstavo lah
ko kmalu ogledali tudi v Ka
mniku, 

F. S. 

Tri} nekdanji Šlamlrdvci v Ljubnem - Mirko Jerman. Franc Zupančič-Marjan in general polkovnik 
Janko Sekirnik-Simon. prvi komandant Šlandrove brigade. (Foto: F. Svelclj) 

• Iz KS Duplica 

Ureditev okolice 
stanovanj 

Cesta iz Kamnika skozi Dupli
co proti Mengešu je zelo promet
na, zato je gotovo veliko obča
nov opazilo izvajanje gradbenih 
del na desni strani dupliške ceste. 
Komunalno podjetje Kamnik 
gradi po naročilu KS Duplica 
pločnik od gostilne »Pri šoferju« 
do Korenove poti. Za gradnjo je 
prispevala sredstva KS, ki so se 
nabrala iz samoprispevka. 

Gradnja pločnika ob dupliški 
cesti je le ena izmed letošnjih 
nalog dupliške K S . že prej pa so 
bila opravljena dela, ki so znatno 
pripomogla k lepšemu videzu 
kraja. 

Na južnem delu Duplice, ne
kaj deset metrov pred koncem 
novega pločnika, je vhod v neas-
faltirano slepo ulico. Tudi ta del 
poti bo v kratkem času pokrit z 
asfaltom. Skoraj vsi krajani, ki 
stanujejo ob ulici, so soglašali z 
odstopitvijo potrebnega zemlji
šča. B i l i pa so tudi taki, ki so 
zahtevali, da naj bo nova pot do-

* v o l j široka, o odstopitvi svojega 
zemljišča pa niso hoteli ničesar 
slišati. Pozabljajo, da so upoš te-
v a n i interesi širše skupnosti in s 
tem tudi njih samih, in da ni pra
vilno, če so v vspredju zelo ozka 
osebna stališča. Pot bo široka dva 
i n pol metra, vendar je K S želela, 
da bi cestišče merilo tri metre. 

PRISLUHNILI SMO 
VAŠIM ŽELJAM 

Od 1. 10. 1978 dalje posluje 
naša agencija na B A K O V N I K U 
v dveh izmenah in to vsak dan od 
'•-18. ure, v soboto pa od 7. do 

ure. 

^ - G O S P O D A R S K A B A N K A 
p O S L O V N A E N O T A K A 

MNIK 

Tretjino stroškov asfaltiranja bo
do plačali krajani ob slepi ulici, 
dve tretjini pa K S . 

Pred nekaj meseci je bil vse
ljen novi stanovanjski blok pri 
Kulturnem domu na Dupl ic i . 
Delovna organizacija stol je ure
dila okolico bloka in tudi okolico 
Kulturnega doma. Pri napeljava-
nju vodnih in drugih priključkov 
je bilo špor tno igrišče ob bloku 
večkrat prekopano, nivo pa je 
postal zaradi nasipanja in asfalti
ranja ob bloku nižji za dvajset 
centimetrov. Člani sveta K S so 
takoj pripravili vse potrebno za 
novo asfaltiranje igrišča, k i meri 
40 x 28 metrov. Zavzetost KS 
zasluži pohvalo, saj je organizira
la novo ureditev igrišča v času, 
ko so bili urejevani sosednji pro
stori, tako da so se omenjena 
dela nekoliko poenostavila in 
stroški zmanjšali . Na novo ureje
nem igrišču so pogoji za igranje 
košarke , odbojke, malega nogo
meta, rokometa in badmintona. 
Urejene so tudi garderobe. 

Pri asfaltiranju okolice Kultur
nega doma je ostal neasfaltiran 
del poti proti železniški progi. 
Tudi zanj je Krajevna skupnost 
poskrbela, da je dobil trdno po
vršino, prav tako je v letošnjem 
letu urejena in asfaltirana pot, ki 
pelje od Kulturnega doma proti 
Stolovi restavraciji. 

V lanskem letu je bil položen 
asfalt na Bakovniški ulici, niso pa 
bili postavljeni robniki in kanali 
za odvod vode. To delo je oprav
ljeno letos. Stanovalci, katerim 
se je ob močnem deževju zlivala 
voda s ceste na zemljišče, si bo
mo gotovo oddahnili. 

Krajevna skupnost Duplica 
gradi tudi avtobusno postajališče 
na Bakovniku, predvideno pa je 
tudi asfaltiranje cestišča v spod
njem delu Bakovnika. 

V načrtu je tudi ureditev par
kirnega prostora ob stolpnici na 
Duplici , kjer bodo stanovalci 
lahko puščali svoja vozila. Mesto 
služi sedaj nekaterim Dupliča-
nom za odlaganje drv, kar pa 
gotovo kvari lep izgled strnjene
ga naselja, voznikom avtomobi
lov pa povzroča skrbi, kje pustiti 
na varnem kraju svoje vozilo. 

Na zadnji seji sveta Krajevne 
skupnosti so člani pregledali le
tošnje dajatve in ugotovili, da 
j im nekaj sredstev še ostaja. 
Predlagali so, da bi uredili tudi 
vhode in ožje okolice starejših 
dupliških stanovanjskih blokov, 
kjer je sedaj še vedno makadam. 
K sredstvom, ki so še na voljo, bi 
morale družine v blokih prispe
vati 700 dinarjev, tisti, ki stanu
jejo sami, pa 350 dinarjev. Z a 
razliko, ki ostane do dokončne 
poravnave stroškov, pa bi se do
govorili s Samoupravno komu
nalno skupnostjo v Kamniku. 

C . Sivec 

PRVI KONCERT 
Med letošnjimi pomembni

mi kulturnimi dogodki ne 
smemo prezreti prvega nasto
pa moškega pevskega zbora 
iz Tuhinja, ki je začel prepe
vati pred dvema letoma pod 
vodstvom znanega skladate
lja in pevovodjo Viktorja M i -
helčiča. S svojim prvim samo
stojnim koncertom so 10. ju
nija letos v dvorani kulturne
ga doma na Lazah navdušili 
številne poslušalce od blizu in 
daleč. 

Z a tako majhno krajevno 

skupnost je bil to pomemben 
dogodek, saj se tu miselnost 
ljudi o kulturi precej razliku
je od mestnih središč. Kl jub 
temu pa je v Tuhinju precej 
razgibana kulturna dejavnost 
od proslav do dramskih upri
zoritev. 

M e d ostalim je tuhinjski 
moški zbor nastopil tudi na 
vsakoletni reviji pevskih zbo
rov v Šentvidu pri Stični, kjer 
so se kot 'Začetniki izredno 
izkazali tudi pri zahtevnejših 
skladbah. 

Prizadevni Ivan Drolc, ki 
je tudi organizator in usta
novitelj tuhinjskega zbora, je 
Že tri leta pred ustanovitvijo 
skrivoma zbiral denar, da za
radi denarnih težav že na sa
mem začetku pevci ne bi iz
gubili volje. 

V zboru pojejo vsi, od 
kmetov, delavcev, obrtnikov 
do š tudentov in upajo, da bo
do z nadaljnjim prizadevnim 
delom kmalu postali enako
vredni ostalim pevskim zbo
rom. Hkrat i pa pričakujejo, 
da bodo zaradi volje do dela 
in doseženih uspehov upoš te
vani tudi pri razdeljevanju 
denarja zborom v kamniški 
občini. g_ §_ 

Srečanje delavske 
solidarnosti v Peči 

Kot že nekaj prejšnjih let, je 
tudi letos konec septembra iz 
sedmih jugoslovanskih mest kre
nilo sedem avtobusov proti iste
mu mestu. Letos je bila to Peč. 
To je bilo že enajsto srečanje 
delavske solidarnosti, ki ga orga
nizirajo občinski sindikalni sveti 

Janez lirlogar. predsednik kamniškega občinskega sindikalnega 
sveta, je v pozdravnem govoru poudaril pomen srečanja delavcev 
iz vseh bratskih republik. (Kuret) 

pobratenih mest: Strumice, Ko-
tora, Gornjega Milanovca, Peči, 
Slavonske Požege, Travnika, 
Zrenjanina in Kamnika. 

Čeprav je vožnja trajala dvaj
set ur, smo dobro razpoloženi 
prispeli v Peč. Kl jub hitremu ra
zvoju, ki ga doživlja celotno K o 
sovo, smo bili presenečeni , ko 
smo izvedeli, da ima Peč kar 
55.000 prebivalcev, v mestu pa 
prevladujejo zasebne hiše. Zan i 
mivo je. da povprečna družina 
šteje deset članov. Zato se nismo 
čudili, da nas je pričakalo preko 
dvajset tisoč ljudi, prevladovali 
pa so predvsem mladi. Le s teža
vo smo se prebijali skozi koridon 
otrok, ki so nas zasipali s cvet
jem. Na glavnem trgu so nas 
sprejeli družbenopoli t ični delavci 
Peči, vse zbrane pa je pozdravil 
tudi Janez Brlogar, predsednik 
kamniškega občinskega sindikal
nega sveta. Poudaril je pomen 
medsebojnega spoznavanja de
lovnih ljudi iz različnih jugoslo
vanskih mest in izmenjavanja iz
kušenj na vseh področjih dela, da 
bi dosegli lepšo bodočnost vseh 

jugoslovanskih narodov. Prav ta
ko pomembna pa je izmenjava 
kulturnih dobrin, predvsem pa 
gospodarsko povezovanje. Pou
daril je tudi delovne uspehe, ki 
so jih dosegli v Peči in na Koso
vu. Na koncu pa je povabil vse 
predstavnike na dvanajsto sreča
nje, ki bo prihodnje leto v K a 
mniku. 

Naslednji dan smo položili ve
nec na spomenik žr tvam N O B s 
področja mesta. Potem pa smo 
bili gostje delovnih organizacij 
tovarne avtomobilskih delov, 
kmetijsko-industrijskega kombi
nata in industrije usnja in obu
tve. Predstavili smo nam svoje 
delo in kolektive, svoj razvoj in 
delovne uspehe. Obiskali smo tu
di samostan Dečani in pečko pa-
trijarhijo, ki sta bila zgrajena v 
trinajstem stoletju. 

Naslednje jutro smo se poslo
vili od prijaznih gostiteljev in sta
rih ter novih znancev, ki smo jih 
spoznali na srečanju in si začele-
l i : »Nasvidenje prihodnje leto v 
Kamniku!« I. K. 
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Med vzponom je bilo potrebno premagati številne razpoke in 
strme odstavke 

• Tenis 

Beli šport v 
razmahu 

Moje dolgotrajno molčanje še 
ne pomeni, da je tenis v Kamni
ku zaspal. Ravno nasprotno; tur
nirji so se kar vrstili. Rekreativci 
so odigrali dva turnirja. Na 
prvem je nastopilo šestnajst 
igralcev, na drugem pa kar 
dvaintrideset. 

Na prvem turnirju je zmagal 
Janko Matjan, drugi je bil Božo 
U r h , tretji pa Marjan Urh . Na 
drugem je bil najuspešnejši Peter 
Zule, drugi je bil Srečo Pregl, 
tretji pa Hiršman. 

Pred nekaj dnevi pa se je začel 
tudi tretji turnir, ki pa še ni kon
čan. V finalu se bosta za prvo 
mesto pomerila Gr i l jc in Pregl. 

M i m o je tudi vsakoletno odpr
to prvenstvo Kamnika, ki ga klub 
prireja v počasti tev občinskega 
praznika. Udeležilo se ga je kar 
dvaintrideset igralcev iz Ljublja
ne, Celja, Vevč, Kranja, Mar ibo
ra, Medvod in Kamnika. Vel ika 
udeležba dokazuje, da je kamni
ško prvenstvo med slovenskimi 
igralci tenisa priljubljeno. K a 
mnik so zastopali: Rode, Urh 
B o ž o r Jeras, Vengust R., Šlegl 
T., Gr i l jc , Ramšek , Matjan, Pre
šeren, Resnik, Vengust F. in Urh 
Marjan. Najuspešnejši je bil 
Ramšak, katerega je v polfinalu 
premagal igralec kranjskega T r i 
glava Žnidar (7:6, 6:4) V finalu 
je Mariborčan Vodcb zmagal z 
rezultatom 7:5, 6:4. V boju za 
tretje mesto je igralec Triglava 
Mulej premagal Ramšaka 6:1. 
6:2. Tekmovanje je pripravil od
bor, katerega so sestavljali člani 
našega kluba. Svoje delo je re
snično dobro opravil in zasluži 
pohvalo. 

Prve dni julija je.bilo v M a r i 
boru državno prvenstvo za mla
dince in mladinke. Kamnik so za
stopali: Maja Bogataj, Irena 
$nabl in T o m a ž Šlegl. Vsi trije so 
izpadM že v prvem kolu. Glede na 
kvaliteto kamniškega tenisa nas
ploh je to gotovo neuspeh, vzro
ke za to pa je treba iskati pred
vsem v preskromnih možnost ih, 
ki jih imajo ti ljudje za večjo 
uveljavitev. Klub nima dovolj 
denarja, da bi j im omogočil ude
ležbo na kvalitetnih tekmova
njih, kjer bi lahko pridobili po
trebne izkušnje. Boleča točka pa 
je tudi pomanjkanje domačih 
igrišč, saj se na štirih igriščih gne-
te več kot sedemdeset igralcev. 

Precej več uspeha so dosegli 
člani v gorenjski skupini sloven
ske lige, saj so se v kvalifikacij
skih bojih uvrstili na drugo mesto 
za prvo ekipo Triglava. 

Trenutno so v okviru te lige na 
sporedu četrtfinalni boji, v kate
rih pa Kamnik ne sodeluje, ker 
se je uvrstil neposredno v polfi-
nale. 

Tudi igralci v tekmovalni A 
skupini so se že pomerili med 
seboj na dveh turnirjih. 

I. turnir: Bogataj : Vengust F. 
6:2, 6:3; Prešeren : Lavrič 6:3, 
7:6; finale - Bogataj : Prešeren 
2:6, 6:1, 6:2. 

Tudi na drugem turnirju je 
zmagal Bogataj, ki vodi v skupni 
uvrstitvi, na drugem in tretjem 
mestu pa sta Jeras in Vengust F. 

Z a konec pa še tole: tenis kot 
šport v Kamniku še nima pravega 
prostora pod soncem niti prave 
podpore. Iluš Hribar 

Hindukuš 
'78 

Velik uspeh naših alpinistov. 
Mešana poljsko-jugoslovanska 
odprava je preplezala prvenstve-. 
no smer - vzhodni greben Tirič 
Mira. 

Septembra se je vrnil v domo
vino jugoslovanski del mednaro
dne odprave v Hindukuš , ki sojo 
sestavljali alpinisti iz Poljske in 
Jugoslavije. Med 5 jugoslovan
skimi slpinisti so bili dva iz A O 
Domžale , dva iz A O Mengeš in 
eden iz A O Kamnik. Odprava se 
je povzpela na 7692 m visoki 
vzhodni vrh Tirič Mi ra po vzho
dnem grebenu po smeri, ki je do 
takrat zavrnila že mnoge naska-
kovalcc. Tako je torej ta odprava 
preplezala novo, to je prvenstve
no smer, ki so jo ocenili s 11I-IV 
težavnostno stopnjo. 

Udeležba člana kamniškega 
A O , Vincenca Berčiča v tej od
pravi, njegovo tvorno delovanje 
in tudi vzpon na vrh je nedvo
mno velik uspeh ne samo kamni
škega alpinizma ampak celotne
ga kamniškega športa , saj lahko 
uvrščamo dejanje odprave med 
pomembne j ša na tem področju v 
svetovnem merilu. Gotovo pa je, 
da je ta uspeh največ kar so Ju
goslovani doslej dosegli v Hindu-
kušu. 

In še kratek kronološki pre
gled odprave: 11.06. so krenili iz 
Ljubljane v Katowice, kjer so se 
srečali s poljskimi alpinisti. Čez 5 
dni so preko Varšave odšli do 
Moskve in naprej v Afganistan. 
B i l i so edina skupina, k i je v t i 
stih dneh prestopila rusko-afga-
nistansko mejo, ker je bilo v A f 
ganistanu zaradi državnega uda
ra še vedno zelo »vroče«. 27.06. 
sp bili v Pakistanu in 17.07. so 
postavili bazni tabor 4000 m v i 
soko. Še istega dne je stal tudi 
tabor 1 4.600 m visoko in nato 
27.07. tabor 2 5.500 m visoko. 
Tabor 3 so postavili 05.08. 6300 
m visoko in 09.08. še tabor 4 
7.100 m visoko. Naslednjega 
dne, to je 10. avgusta je prišla 
prva skupina na vrh. B i l i so to 
trije Poljaki: J U R E K K U -
K U C Z K A , T A D E U S Z P IO-
T R O V S K I in M I H A L V R O C -
Z I N S K I . Naslednji dan sta se na 
vrh povzpela Š T E B E M I R O 
( A O Mengeš) in V E S E L K O 
M A T J A Ž ( A O Domžale) . Dva 
dni za njima, to je 13. 08. pa še 
Poljak J U R E K O C Z U C H in pa 
V I N C E N C B E R Č I Č ( A O K a 
mnik) in J A N E Z Š U Š T E R Š I Č 
( A O Mengeš) . R p 

Več tisoč glava množica je navdušeno spremljala zanimive konjske dirke 

• Tudi tretjič uspešno 

Za pokal Komende 
Delavci Konjeniškega kluba 

Komende so v nedeljo, 8. okto
bra organizirali že tretjo konjeni
ško prireditev v letošnjem letu. 
Ponovno so nastopili skoraj vsi 
najboljši konji iz Slovenije, ne
kaj pa j ih je nastopilo tudi iz 
Zagreba. Pred nastopom kasačev 
se je skoraj 2000 glavi množici 
gledalcev predstavila v povorki 
skupina udeležencev jahalne šole 
skupno z dvema kočijama naro
dnih noš. 

Posebno zanimanje je vladalo 
za dirko za »Pokal Komende« na 

3500 metrov dolgi progi, za kate
ro se je prijavilo kar 19 tekmo
valcev in je moral zato prireditelj 
to dirko razdeliti v dva dela. K o 
bila K I M A (vozač Kolar) je bila 
za 6 stotink sekunde hitrejša od 
D U K A na vajetih Dolinarja 
(oba iz Ljubljane) 

Rezultati: 
Časovni handikap za 3 do 5 

letne kasače na progi 1700 m: 
1. Levada (Ocvirk, Ljb.) 

1:37, 7;2. Foo (Zelenko, Mb) 
1:42, 7;3. Dino (Kosec, Komen
da) 1:4(),6 itd 

SKORAJ NEVERJETNO. A ŽAL RESNIČNO! Prizor na sliki ni iz 
vojvodinske ravnice, temveč s pobočja Velike planine. Koliko časa 
bo potrebovala narava, da bo zacelila rane. kijih vanjo reže človek s 
pomočjo mehanizacije? (Foto: J. Maleš) 

Časovni handikap za 3 do 12 
letne kasače na progi 1700 m: 

I. Lindič (Hercog, Lenart 
1:28, 2;2. Araver (Cvilinger, 
Zgb.) 1:29,4; 

3. Pandor (Werbole, Ljb . 
1:30,0 itd 

Denarni handikap za dvoletne 
konje na progi 1400 m: 

1. Nardija (Dolinar Ljb.) 
1:30,2;2. Runo (Štremfelj , Ljb.) 
1:36,8; 

3. E l i (Pogačar , Ljb. ) 1:29,6 
itd 

Di rka za »Pokal Komende« na 
progi 3500 m: 

I. K i m a (Kolar , Ljb) 
1:25,16;2. Duk (Dolinar, Ljb) 
1:25, 22:3. Disa ( M . Slavič ml., 
Ljutomer) 1:25,3 itd 

Časovni handikap za 3 do 12 
letne kasače na progi 1700 m: 

I. K ima (Kolar, Ljb) 
1:22,0;2. A r i e l (m. Slavič s t . j 
Ljut.) 1:22,2; 

3. Diana II (Zmrzlikar, K o 
menda) 1:26,3 itd 

Kljub nekaterim organizacij
skim težavam je prireditev dobro 
uspela in tako so Komenčani 
uspešno zaključili letošnjo kasa
ško sezono. 

maj 
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Vaja postaje G RS Delovna akcija A O 

V soboto 30. septembra je 
imela postaja GRS Kamnik 
eno od svojih rednih vaj iz 
reševalne tehnike. Take vaje 
so redno vsako leto najmanj 
enkrat in na njih reševalci ob
novijo znanje istočasno se pa 
seznanijo še z raznimi no
vostmi, ki jih je vedno dovolj. 
Obenem pa se na taki vaji 
novi člani postaje, ali kakor 
jih imenujejo pripravniki za 
gorske reševalce, naučijo 
stvari, ki jih je potrebno ve
deti in znati za uspešno reše
vanje v gorah. Vaja je bila v 
Sivnici, velikanskem bolvanu 
v Koncu v Kamniški Bistrici 
in je potekala v zelo slabem 
vremenu. Lilo je kot iz škafa. 
Toda udeleženci, navajeni tu
di najslabših pogojev, saj ne
sreča v gorah ne sprašuje, 
kakšno je vreme, so kljub 
moči in mrazu izvedli pro
gram vaje: dviganje in spu
ščanje, uporaba Marinerjevih 
in Gramingerjevih nosil, si
drišča, improvizacije itd. Va
jo je vodil inštruktor GRS, 
tov. Janez Kosec. 

Tudi v reševanju v gorah je 
moderna tehnika vedno bolj 
prisotna. Pogosto beremo v 
časopisu o uspešno izvedenih 
prevozih ponesrečencev s he
likopterjem. Tega moderne
ga transportnega sredstva se 
kamniški reševalci doslej niso 
prav veliko posluževali, obi
čajno jim tega niso dopuščale 
vremenske razmere. Ker pa 
je obisk gora vedno večji in s 
tem tudi večja možnost ne
sreč in zato tudi potreba po 
reševanju, smo se lotili grad
nje pristajališč za helikopter
je. Tako je alpinistični odsek 
planinskega društva Kamnik, 
ki že tako in tako tesno sode
luje s postajo GRS Kamnik, 
23. septembra izvedel prosto
voljno delovno akcijo na Ko-
kršem sedlu in gradil helikop
tersko pristajališče. Sezidali 
so škarpo in poravnali toliko 
terena, da helikopter za silo 
lahko že pristane. Pri do
končni ureditvi pristajališča, 
ki pa bo verjetno šele prihod
nje leto, pa lahko pomaga 
vsak planinec, saj nihče ne 

ve, kdaj mu bo lahko prišlo še 
prav. 

Plezalna šola 

27. septembra se je začela 
letošnja plezalna šola. Prvega 
dne je bilo samo uvodno pre
davanje, v katerem je bil na
kazan program dela, za zak
ljuček pa so si udeleženci 
ogledali še nekaj diapozitivov 
posnetih med plezanjem, v 
Kamniških Alpah. V nasled
njih mesecih bo plezalna šola 
vsak četrtek z začetkom ob 
15.30 v prostorih PD Ka
mnik, oziroma, če bo lepo 
vreme, v plezalnem vrtcu v 
Starem gradu. Vodila jo bo
sta inštruktorja alpinizma 
Ažman Janez in Kregar Mar
jan, v njenem delu pa bodo 
sodelovali še gorski reševalci, 
izkušeni alpinisti in gorski vo
dniki. Če si še kdo želi priti v 
plezalno šolo in izpolnjuje 
pogoje (starost najmanj 16 
let, dovoljenje staršev za 
mlajše od 18 let in članstvo v 
Planinski zvezi) naj kar pride 
najkasneje do konca oktobra. 

Pozneje se bodo namreč za
čele že ture, za katere bo po
trebno nekatere stvari že 
poznati. 

Pregled vzponov v septembru 

September je bil s svojim 
lepim vremenom plezalcem 
dokaj naklonjen. To se je 
poznalo tudi pri plezalski ak
tivnosti. Tako so člani A O 
Kamnik ta mesec opravili kar 
76 vzponov, od tega precej 
tudi zelo kvalitetnih. Omeni
mo naj samo najpomembnej
še: 03. 09. so Jazez Benkovič, 
Milan Gladek in Plevel Janko 
skupaj z Mirom Šušteršičem 
iz A O Mengeš preplezali no
vo smer v Kalški gori, ki so jo 
imenovali Spominska smer 
Staneta Resnika in ocenili s V 
težavnostno stopnjo. Tri dni 
za tem so Marjan Kregar, 
Irena Markuš in Bojan Pollak 
v Kalškem grebenu v steni 
nad Kalci preplezali kar 4 no
ve smeri: Zeleni rob (I), Sta-
netova smer (III—I V, V), Re-
snikova smer (III—IV, V), in 
Palovška smer (III-IV, 
IV+). poleg tega pa so bile 

preplezane še naslednje sme
ri najvišje težavnostne stop
nje: Centralni steber Rzenika 
(Benkovič Janez in Gladek 
Milan), Akademska smer v, 
Vežici (Benkovič Janez, Gla
dek Milan, Markuš Irena, 
Podbevšek Dušan in Pollak 
Bojan), smer Šimenc-Škarja 
v Dolgem hrbtu (Benkovič 
Janez, Berčič Vincenc, Kre
gar Marjan, Podbevšek Du
šan, Pollak Bojan), Direktna 
smer v Štruci (Kregar Marja 
in Pollak Bojan in pa Steber 
Šit (Kregar Marjan in Pollak 
Bojan). 

KAMNIŠKI OBČAN 
K A M N I Š K I O B Č A N glasilo 
S Z D L občine K A M N I K -
Ureja uredniški odbor - glav
ni in odgovorni urednik 
M I R A J A N Č A R - tehnični 
urednik F R A N C M I H E V C -
Izhaja enkrat mesečno -
Uredniš tvo in uprava - K a 
mnik.' Japljeva 6. telefon 
831 -124 - tekoči račun 
50140-678-57156' - Tiska 
ČGP Delo v Ljubljani. 


